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Tjänsteskrivelse 

 
 

Tillståndsansökan för paketutlämningsboxar på allmän plats   
TN-2022-1094 

Sammanfattning 
PostNord ansökte 2022-03-25 om tillstånd enligt ordningslagen om att ställa ut 
paketutlämningsboxar på 9 platser i Malmö. Paketutlämningsboxarna riktar sig till 
privatpersoner och är tänkta att minska antalet hemleveranser vilket i sin tur ska bidra till 
effektivisering och minskat behov av transporter.  
 
Den allmänna platsen är i första hand till för gemensamma behov och inte för att lösa 
funktioner för enskilda företag som till exempel paketutlämning. Denna typ av anläggningar 
tillför inte något till stadsmiljön utan riskerar att bli en belastning.  
 
Fastighets- och gatukontoret anser att paketdistributionsbolagen måste hitta andra lösningar på 
sina logistiska utmaningar och att upplåtelser för denna typ av ändamål inte ska godkännas på 
allmän plats.  
 
Efter att fastighets- och gatukontoret underrättat PostNord om förslag till beslut i enlighet med 
denna skrivelse har tillståndsansökan återkallats. Då förvaltningen härmed har utrett denna fråga 
önskas att arbetsutskottet tar ett principbeslut som kan tillämpas i framtiden om ansökningar 
inkommer från andra aktörer för att effektivisera handläggningen av denna typ av ärenden. 
 

Förslag till beslut 
Tekniska nämndens arbetsutskott föreslås besluta  

att fastighets- och gatukontoret inte ska godkänna framtida ansökningar om 
paketutlämningsboxar på allmän plats  

 

Beslutsunderlag 
 remiss A182.878-2022 
 G-Tjänsteskrivelse TNAU 230307 Tillståndsansökan för paketutlämningsboxar på allmän 

plats  
 
Beslutsplanering 
Tekniska nämndens arbetsutskott 2023-03-07 
 
Beslutet skickas till 
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[Här skriver du vem beslutet ska skickas till efter att protokollet är justerat, ange funktion eller 
organisation. Uppgifterna överförs till protokoll och protokollsutdrag. I fliken expediera till, på 
ärendekortet, anger du fullständiga uppgifter som exempelvis e-postadress, som en information 
till nämndsekreteraren . Om beslutet inte ska expedieras, kan denna text och rubrik tas bort.] 
 
Ärendet 
PostNord ansökte 2022-03-25 om tillstånd enligt ordningslagen om att ställa ut 
paketutlämningsboxar på 9 platser i Malmö. Tillståndsremiss enligt bilaga. 
Paketutlämningsboxarna riktar sig till privatpersoner och är tänkta att minska antalet 
hemleveranser vilket i sin tur ska bidra till effektivisering och minskat behov av transporter. Idag 
har PostNord paketutlämningsboxar på ett 60-tal platser i Malmö på privat mark. 
 
Den allmänna platsen är i första hand till för gemensamma behov och inte för att lösa 
funktioner för enskilda företag som till exempel paketutlämning. Denna typ av anläggningar 
tillför inte några särskilda kvalitéer till stadsmiljön utan riskerar att bli en belastning. 
Paketdistribution utgör en fri marknad och det finns ett flertal bolag som tillhandahåller en tjänst 
där mottagaren kan hämta sitt paket från en paketutlämningsbox. Tillåts en aktör att bedriva 
denna typ av verksamhet på allmän plats så kommer det vara svårt utifrån gällande lagstiftning 
att säga nej till andra. De bedömningskriterier som finns i ordningslagen ger inte utrymme för att 
välja ut särskilda aktörer. Då det finns ett flertal intressenter med samma affärsidé riskerar det att 
medföra problem framöver när ytterligare aktörer ansöker om tillstånd. 
 
Flera av de föreslagna platserna i tillståndsansökan har hög trafikbelastning och lämpliga 
angöringsplatser för leveransfordon saknas vilket kan leda till olämpliga fordonsuppställningar i 
samband med leveranser till paktutlämningsboxarna. Flera av platserna bedöms därmed inte som 
lämpliga ur trafiksynpunkt och inte heller ur stadsmiljöperspektiv. 
 
Trafikkontoret i Stockholm har under 2021 och 2022 genomfört ett test med 
paketutlämningsboxar på allmän plats. Slutsatsen från testet i Stockholm var att det inte finns 
tillräckligt starka motiv för att denna typ av kommersiell hantering av paket och försändelser ska 
ske på allmän plats. 
 
Även om intentionerna med minskade transporter är goda anser fastighets- och gatukontoret 
sammantaget att paketdistributionsbolagen måste hitta andra lösningar på sina logistiska 
utmaningar och att upplåtelser för denna typ av ändamål inte ska godkännas på allmän plats.  
 
Efter att fastighets- och gatukontoret underrättat PostNord om förslag till beslut i enlighet med 
denna skrivelse har tillståndsansökan återkallats. Då förvaltningen härmed har utrett denna fråga 
önskas att arbetsutskottet tar ett principbeslut som kan tillämpas i framtiden om ansökningar 
inkommer från andra aktörer för att effektivisera handläggningen av denna typ av ärenden. 
 
Ansvariga  
Annika Larsson  Enhetschef 
Andrew Roberts  Avdelningschef 
Tobias Nilsson  Direktör 
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